
 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Plats och tid Sessionssalen, Rådhusesplanaden 6, Umeå 
2024-04-23, kl. 14:00-17:55
2024-04-24, kl. 08.30-16:50

Protokollet omfattar §§ 50-96, 5 bilagor

Beslutande ledamöter Harriet Hedlund (S), ordförande
Janeth Lundberg (S), 1:e vice ordförande
Anna-Karin Nilsson (M), 2:e vice ordförande
Peter Olofsson (S)
Anna-Lena Danielsson (S)
Richard Carstedt (S)
Nicklas Sandström (M)
Jonas Karlberg (V)
Petter Nilsson (SD)
Ewa-May Karlsson (C)
Hans-Inge Smetana (KD)
Emma Lindqvist (MP)
Maria Lundqvist Brömster (L)
Max Fredriksson (KD) §§ 50-71, ersättare för Betty-Ann Nilsson (KD)
Betty-Ann Nilsson (KD) §§ 72-96
Lars Eliasson (M) §§50-71, ersättare för Anna Ackemo (M)
Anna Ackemo (M), §§ 72-96
Urban Lindström (S)
Magnus Bergmark (SD), ersättare för Katrin Larsson (SD)
Margaretha Löfgren (V), ersättare för Daniel Johansson (V)
Maria Kristoffersson (C)
Karin Malmfjord (S)
Susanne Dufvenberg (S)
Andreas Löwenhöök (M)
Kenneth Andersson (S)
Ina Klingstedt Jeuthe (V), ersättare för Agneta Hansson (V)
Carina Sundbom (C)
Anders Hettinger (KD), §§ 50-87
Lars-Anders Burman (S), ersättare för Anna Vestermark (S)
Elin Segerstedt Söderberg (M)
Magnus Eriksson (S)
Lars Forsgren (SD)
Per Sandström (M)
Mattias Åman (S)
Birgitta Burström (L)
Ylva Hedqvist Hedlund (V), §§ 72-96 ersättare för Lilian Nilsson (V)
Håkan Andersson (C)
Caroline Cercio Lidström (S)
Håkan Nilsson (S)
Hans Brettschneider (MP)
Malin Malm (S), §§ 50-87
Per-Erik Lundmark (S)
Åsa Ågren Wikström (M), §§ 50-87
Eva Arvidsson (V)
Kent Persson (S), ersättare för Ulf Liljegren (S)
Anton Bergström Nord (M)
Lars Lilja (S)
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Sammanträdesdatum
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Utdragsbestyrkande

Mattias Larsson (C)
Youssef Chninou (S)
Kjell Bäckman (V)
Britt-Louise Eriksson (S)
Gunnar Viklund (S)
Elmer Eriksson (M), §§ 50-93
Karin Olsson (V)
Veronica Kerr (KD) §§ 50-71, ersättare för Maria Eriksson (KD)
Per-Martin Jonasson (KD) §§ 72-96, ersättare för Maria Eriksson (KD)
Patricia Riselius (C)
Olov Nilsson (S)
Mariam Salem (MP) §§ 50-71, 76-96
Lars Brännström (MP) §§ 72-75, ersättare för Mariam Salem (MP)
Jörgen Forsgren (L) §§ 50-91, ersättare för Lars Jakobsson (L)
Nina Björby (S)
Maria Westberg (V)
Margareta Gustavsson (S)
Isak Åström (S), ersättare för Sofie Gustafsson (S)
Ulf Wahllöf (M)
Sven-Åke Boström (M), ersättare för Anna Hedman (M)
Mathilda Elfgren Schwartz (S) §§ 50-71, ersättare för Linda Berglund (S)
Linda Berglund (S), §§ 72-96
Ulf Björk (S)
Per Adsten (V)

Övriga närvarande Sofia Jonsson, sekreterare
Tommy Svensson, regiondirektör
Edward Riedl (M), ordförande Revisionen, § 74

Justeringens plats och tid

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Justeringen sker digitalt, 2024-05-06 

Sofia Jonsson

Harriet Hedlund (S), § 50-89
Janeth Lundberg (S), § 90-96

Mattias Larsson (C)
Jörgen Forsgren (L), § 50-91
Maria Lundqvist Brömster (L), § 92-96

Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Regionfullmäktige
Sammanträdesdatum 2024-04-23--24

Datum för anslags 
uppsättande 2024-05-06

Datum för anslags 
nedtagande 2024-05-28

Förvaringsplats för 
protokollet Diariet, Regionens Hus i Umeå
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Utdragsbestyrkande

ÄRENDELISTA

§ 50 Sammanträdets öppnande

§ 51 Upprop

§ 52 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 53 Fastställande av föredragningslista 2024

§ 54 Anmälan av motioner 2024

§ 55 Anmälan av interpellationer 2024

§ 56 Anmälan av frågor 2024

§ 57 Science Park i Umeå AB ändring i bolagsordning

§ 58 Yttrande över beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 2023

§ 59 Yttrande över demokratiberednings rapport 2023

§ 60 Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2023

§ 61 Strategisk investering av projekt Skellefteå nya vårdbyggnader

§ 62 Revidering av Gemensam måltidsnämnds reglemente avseende delegation

§ 63 Fastställande av bolagsordning, aktieägaravtal och ägardirektiv för Bussgods i Norr 
AB

§ 64 Fastställande av bolagsordning och ägardirektiv för Länstrafiken i Västerbotten AB

§ 65 Äskande om utökad budgetram för 2024-2025 för finansiering av Norrbotniabanan

§ 66 Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg

§ 67 Region Västerbottens tillsynsrapport för intern kontroll 2023

§ 68 Redovisning av motioner under beredning 2024

§ 69 Svar på motion nr 4-2023. Satsa på en kvällsöppen hälsocentral i nära anslutning till 
Skellefteå Lasarett

§ 70 Svar på motion nr 9-2023. Lycksele lasaretts styrning

§ 71 Svar på motion nr 10-2023. Tiopunktsprogram för att vända utvecklingen av 
primärvården i Region Västerbotten

§ 72 Upprop

§ 73 Allmänhetens frågestund

§ 74 Revisorernas information till fullmäktige med anledning av årsredovisning 2023

§ 75 Årsredovisning 2023

§ 76 Ansvarsfrihet för Region Västerbottens förtroendepersonorganisation 2023

§ 77 Svar på motion nr 16-2023. Ersättning för resor till kvinnosjukvården

§ 78 Svar på motion nr 17-2023. Ersättning för sjukresor när drivmedelspriser ökat

§ 79 Svar på motion nr 24-2023. Vaccination mot TBE
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Utdragsbestyrkande

§ 80 Svar på motion nr 23-2023. Frys politikerarvodena

§ 81 Svar på motion nr 29-2023. Avpolitisera psykiatrin

§ 82 Fråga 6-2024 från Carina Sundbom (C). Nattågen försvinner

§ 83 Fråga 7-2024 från Maria Kristoffersson (C). Förändrade arbetssätt när Naloxon blir 
receptfritt

§ 84 Fråga 8-2024 från Petter Nilsson (SD). Verklighetsfrånvänd vision för Norrtåg?

§ 85 Fråga 9-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför prioriterar inte S regionens fastigheter?

§ 86 Fråga nr 10-2024 från Håkan Andersson (C) . Hur säkras verksamheternas 
inflytande inför beslut?

§ 87 Fråga nr 11-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). Plan för övning av 
krisledningsorganisationen

§ 88 Valärenden

§ 89 Handlingar för kännedom

§ 90 Interpellation nr 4-2024 från Carina Sundbom (C). Regionala utvecklingsnämndens 
beredskap inför köldsmockor

§ 91 Interpellation nr 9-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur går arbetet med CEMR, 
den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män?

§ 92 Interpellation nr 10-2024 från Håkan Andersson (C). Snigelpost till kontaktcenter 
barn och unga

§ 93 Val av justerare samt tid för justering

§ 94 Interpellation nr 11-2024 från Håkan Andersson (C). Primärvårdens ekonomi

§ 95 Interpellation nr 12-2024 från Ulf Wahllöf (M), Hur går arbetet med Kloka Kliniska Val 
– för en förbättrad hälsa och sjukvård med patientens, personalens och ekonomins 
bästa framför ögonen?

§ 96 Interpellation nr 13-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför finansiera hijab?
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Utdragsbestyrkande

§ 50 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 51 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 52 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Förslag till beslut

Ewa-May Karlsson (C) föreslår Mattias Larsson (C) som justerare.
Maria Lundqvist Brömster (L) föreslår Jörgen Forsgren (L) som justerare.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner att 
fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Mattias Larsson (C) och Jörgen Forsgren (L) utses till att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet. Justeringen sker digital senast måndagen den 6 
maj kl 13.00.
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Utdragsbestyrkande

§ 53 Fastställande av föredragningslista 2024
RS 62-2024

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Beslut

Föredragningslistan fastställs enligt upprättat förslag.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 54 Anmälan av motioner 2024
RS 63-2024

Sammanfattning

Inkomna motioner:

Motion nr 3-2024 från Mattias Larsson (C), Trygga möjligheten till insyn i Region 
Västerbotten
RS 600:1-2024

Motion nr 4-2024 från Ulf Wahllöf (M), Differentierat hälsoval utifrån länets olika 
förutsättningar
RS 619:1-2024

Motion nr 5-2024 från Petter Nilsson (SD) Sluta finansiera hijab
RS 662:1-2024

Motion nr 6-2024 från Ewa-May Karlsson (C), Utred behovet av en 
barnberedskapslinje i Lycksele
RS 680:1-2024

Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M) , Angående alternativa driftsformer i 
Primärvården
RS 835:1-2025

Motion nr 8-2024 från Allians för Västerbotten (M, C, KD, L), Likvärdig palliativ vård 
i Västerbotten
RS 886:1-2024

Motion nr 9-2024 från Håkan Andersson (C). Psykiatriambulans i Västerbotten 
RS 887:1-2024

Motion nr 10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M), Uppdatera resepolicyn i Region 
Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid flygresor
RS 908:1-2024

Beslut

Motionerna nr 3-10 är anmälda.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 55 Anmälan av interpellationer 2024
RS 64-2024

Sammanfattning

Inkomna interpellationer:

Interpellation nr 9-2024 från Maria Kristoffersson (C).Hur går arbetet med CEMR, 
den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män?
RS 349:1-2024

Interpellation nr 10-2024 från Håkan Andersson (C), Snigelpost till kontaktcenter 
barn och unga
RS 457:1-2024

Interpellation nr 11-2024 från Håkan Andersson (C), Primärvårdens ekonomi
RS 507:1-2024

Interpellation nr 12-2024 från Ulf Wahllöf (M), Hur går arbetet med Kloka Kliniska 
Val – för en förbättrad hälsa och sjukvård med patientens, personalens och 
ekonomins bästa framför ögonen?
RS 563:1-2024

Interpellation nr 13-2024 från Petter Nilsson (SD) till regionstyrelsens ordförande. 
Varför finansiera hijab?
RS 646:1-2024

Interpellation nr 14-2024 från Ewa-May Karlsson (C) till regionstyrelsen ordförande. 
Vad hände med de vårdnära tjänsterna?
RS 683:1-2024

Interpellation nr 15-2024 från Nicklas Sandström (M) till regionstyrelsen 
ordförande. Vilka åtgärder pågår för att fortsätta att säkerhetsställa NUS status 
som universitetssjukhus?
RS 719:1-2024

Interpellation nr 16-2024 från Carina Sundbom (C) till regionstyrelsen ordförande. 
Hårdare lönekrav för arbetskraftsinvandrare
RS 728:1-2024

Interpellation nr 17-2024 från Anna Ackemo (M) till hälso-och sjukvårdsnämndens 
ordförande: Kommer BB Lycksele vara öppet i sommar?
RS 736:1-2024

Interpellation nr 18-2024 från Hans-Inge Smetana (KD) till regionstyrelsens 
ordförande: Vad blev det av 11 punkts-programmet?
RS 737:1-2024
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Utdragsbestyrkande

Interpellation nr 19-2024 från Hans-Inge Smetana (KD) till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande: Vad blev det av regeringens satsning på 
föräldrautbildning?
RS 738:1-2024

Interpellation nr 20-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande: Hur ligger det till med barnläkare i Lycksele?
RS 757:1-2024

Interpellation nr 21-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) till regionstyrelsens 
ordförande: Hur rustad är Region Västerbotten vid ett krisläge av ofred?
RS 758:1-2024

Beslut

Interpellationerna 9-21 får ställas.
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 56 Anmälan av frågor 2024
RS 65-2024

Sammanfattning

Inkomna frågor:

Fråga 6-2024 från Carina Sundbom (C) till regionala utvecklingsnämndens 
ordförande: Nattågen försvinner
RS 731:2-2024

Fråga 7-2024 från Maria Kristoffersson (C) till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson:  Förändrade arbetssätt när Naloxon blir 
receptfritt
RS 797:1-2024

Fråga 8-2024 från Petter Nilsson (SD) ställd till regionala utvecklingsnämndens 
ordförande. Verklighetsfrånvänd vision för Norrtåg? 
RS 884:1-2024

Fråga 9-2024 från Petter Nilsson (SD) ställd till regionstyrelsens ordförande. Varför 
prioriterar inte S regionens fastigheter? 
RS 885:1-2024

Fråga 10-2024 från Håkan Andersson (C) ställd till regionstyrelsens ordförande. 
Hur säkras verksamheternas inflytande inför beslut? 
RS 888:1-2024

Fråga nr 11 från Maria Lundkvist Brömster (L) – Finns det en antagen plan för 
övning av krisledningsorganisationen inom regionen?
RS 909:1-2024

Beslut

Frågorna nr 6-11 får ställas.
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§ 57 Science Park i Umeå AB ändring i bolagsordning
RS 1918-2023

Sammanfattning

Under 2023 har ett arbete inletts för att utveckla samordning och effektivitet i de 
gemensamt ägda innovationsbolagen i Umeå (Vilket för Region Västerbottens del 
även omfattar Uminova Innovation och Umeå Biotech Incubator). Ett steg i detta är 
att skapa en koncernliknande struktur, med personunioner mellan 
bolagsstyrelserna och en representant per ägare i bolagsstyrelserna.

Bolagsordningarna för de övriga bolagen medger upp till 7 styrelseledamöter, 
medan det för Science Park i Umeå AB endast är möjligt med upp till 5 ledamöter, 
och specificerat med 2 ledamöter för Umeå kommun och 2 för Region 
Västerbotten, samt 1 för UmU Holding. För att möjliggöra den tänkta förändringen 
av bolagsstyrelserna för bolagen krävs en ändring av § 9 i den bolagsordning som 
biläggs detta ärende.

Förslag till ny lydelse: § 9 Styrelsen ska bestå av 5-7 ordinarie ledamöter. 
Bolagsstämman beslutar om ordförande och vice ordförande.

I samband med revideringen kommer även redaktionella justeringar göras för att 
byta ut referenser till Västerbotten Läns landsting till Region Västerbotten.  

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige besluta att

Fastställa föreslagen ändring i bolagsordningen för Science Park i Umeå AB.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Science Park i Umeå AB bolagsordning
 Ändring i bolagsordning Science park i Umeå AB
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 58 Yttrande över beredningen för samverkan och regional 
utvecklings rapport 2023
RS 2198-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige har lämnat beredningen för samverkan och regional utvecklings 
rapport 2023 till regionala utvecklingsnämnden och regionstyrelsen för yttrande.

Regionstyrelsens förvaltning har yttrat sig över de delar i rapporten som berör civil 
beredskap. Regionstyrelsen berörs inte av övriga delar i rapporten. 

Regionala utvecklingsnämnden har yttrat sig över rapporten i sin helhet.  

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Yttrandena över rapport från beredningen för samverkan och regional utveckling 
godkänns. 

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 2023 (dnr RS 
1824-2023)

 RUN § 22 Yttrande över rapport från Beredningen för samverkan och 
regional utveckling

 Yttrande över rapport från beredningen för samverkan och regional 
utveckling

 Regionstyrelsens yttrande över Rapport 2023 slutligt förslag 240307
 §73 RS Yttrande över beredningen för samverkan och regional utvecklings 

rapport 2023
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§ 59 Yttrande över demokratiberednings rapport 2023
RS 2199-2023

Sammanfattning

Demokratiberedningen har sammanfattat sitt uppdrag 2023 i en rapport som 
överlämnats till regionfullmäktige vid sammanträdet i november 2023. 

Demokratiberedningens uppdrag för 2023 har varit att analysera skillnader och 
utveckling i valdeltagande i Västerbotten, kartlägga om det finns skillnader i 
Västerbotten beroende på bostadsort i synen på demokrati och fattade beslut samt 
att kartlägga hur regionen och kommunerna arbetar med att nå ut till 
underrepresenterade grupper för att stärka demokratin.

Regionfullmäktige har överlämnat rapporten till regionstyrelsen för yttrande. 
Förslag till yttrande har upprättats. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Regionstyrelsens yttrande över beredningens rapport godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S).

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag vilket även 
fullmäktige godkänner.

Beslut

Regionstyrelsens yttrande över beredningens rapport godkänns.

Beslutsunderlag

 Demokratiberedningens rapport 2023(dnr RS 1819-2023)
 Tjänsteskrivelse Svar på demokratiberedningens rapport 2023
 Regionstyrelsens yttrande över demokratiberedningens rapport 2023
 §75 RS Yttrande över demokratiberednings rapport 2023
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§ 60 Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 
2023
RS 2192-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige har lämnat beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2023 
till regionstyrelsen, hälso- och sjukvårdsnämnden och regionala 
utvecklingsnämnden för yttrande.

Nämnderna har var för sig yttrat sig över rapporten.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Yttrandena över beredningens rapport godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Hans-Inge Smetana (KD), 
Peter Olofsson (S), Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V), Anders Hettinger 
(KD) och Ulf Björk (S).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Peter Olofsson (S), Maria Kristoffersson (C) och 
Ulf Björk (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag, vilket 
fullmäktige också godkänner.

Beslut

Yttrandena över beredningens rapport godkänns.

Beslutsunderlag

 Kompetensförsörjningsberedningen Rapport 2023 (RS2016-2023)
 Regionstyrelsens yttrande över Kompetensförsörjningsberedningens rapport 

2023
 § 21 RUN Yttrande över rapport från Beredningen för kompetensförsörjning
 Yttrande över rapporten från beredningen för kompetensförsörjningens
 §49 HSN Kompetensförsörjningsberedningens rapport 2023, Yttrande
 Yttrande - Kompetensförsörjningsberedningens rapport 2023
 §74 RS Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2023
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Utdragsbestyrkande

§ 61 Strategisk investering av projekt Skellefteå nya 
vårdbyggnader
RS 575-2023

Sammanfattning

Förstudien för Skellefteå nya vårdbyggnad har genomförts i fas 0 under ledning av 
vårdens projektledare tillsammans med arkitekt, lokalplanerare och med deltagare 
från vårdverksamheter. 

Till förstudien har det arbetats fram lokalförteckningar, verksamhetsbeskrivningar 
samt prioriterade samband och flöden. Förslag till utformning av förstudien 
presenterades för den strategiska styrgruppen ”Skellefteå nya vårdbyggnad” 2023-
12-14 där den strategiska styrgruppen rekommenderar att inriktningsbeslut tas 
enligt förordat alternativ utifrån förstudierapport.

Rekommendation till beslut är att bevilja investeringsmedel enligt 
investeringsplan för framtagande av systemhandlingar och förberedande 
projektering av grund och markarbeten samt ett inriktningsbeslut för byggnation av 
ny vårdbyggnad enligt förordat alternativ Kamlösning med central gård.

Hälso- och sjukvårdsnämnden ställde sig bakom förslag till beslut vid sitt möte 
2024-02-28.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Inriktningsbeslut tas för att uppföra nya vårdbyggnader i Skellefteå samt genomföra 
och färdigställa programhandling med den föreslagna investeringen för 109 
200 000 kr.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Andreas Löwenhöök (M), Peter Olofsson (S), 
Petter Nilsson (SD) och Håkan Andersson (C).

Peter Olofsson (S), med stöd av Håkan Andersson (C), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag, vilket 
fullmäktige också godkänner.
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Beslut

Inriktningsbeslut tas för att uppföra nya vårdbyggnader i Skellefteå samt genomföra 
och färdigställa programhandling med den föreslagna investeringen för 109 
200 000 kr.

Beslutsunderlag

 Strategisk investering av projekt Skellefteå nya vårdbyggnader 
programhandling

 PM Skellefteå nya vårdbyggnader Programhandling
 Förstudierapport
 Bilaga 1 Nuläge inplacering
 Bilaga 2 Rosetten
 Process för fastighetsinvesteringar
 §20 HSN Strategisk investering av projekt Skellefteå nya vårdbyggnader
 §72 RS Strategisk investering av projekt Skellefteå nya vårdbyggnader
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 62 Revidering av Gemensam måltidsnämnds reglemente 
avseende delegation
RS 994-2023

Sammanfattning

Gemensam måltidsnämnd har gjort en översyn av reglementet. 

Med anledning av att gemensam måltidsnämnd bedriver en personalrestaurang på 
Skellefteå lasarett ser nämnden ett behov av att komplettera reglementet med att 
nämnden får delegation att fastställa personalpriser i restaurangen. 

Kommunfullmäktige i Skellefteå har antagit reglementet med föreslagen delegation.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Reglemente för Gemensam måltidsnämnd fastställs enligt nämndens förslag 2023-
05-22 § 23.

Nämnden får delegation att fastställa personalpriser i restaurangen på Skellefteå 
lasarett.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 § 23,  Reglemente för Gemensam måltidsnämnd
 § 292  Reglemente för Gemensam måltidsnämnd samt delegation att 

fastställa personalpriser i restaurangen på Skellefteå lasarett
 §79 RS Revidering av Gemensam måltidsnämnds reglemente avseende 

delegation
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 63 Fastställande av bolagsordning, aktieägaravtal och 
ägardirektiv för Bussgods i Norr AB
RS 566-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige beslutade 2024-02-20 om att sälja 1/3 av aktierna i Bussgods i 
Norr AB till Kommunalförbundet kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland, under 
förutsättning att aktieägaravtalet kompletteras med dokumentet Samarbetsformer 
inom ramen för Bussgods i Norr AB.

Till följd av försäljningen av aktier behöver samtliga ägare fatta beslut om 
bolagsordning, aktieägaravtal och ägardirektiv för Bussgods i Norr AB. 
Dokumenten fastställs på bolagetsstämma i april 2024 därför bör ärendet hanteras 
skyndsamt och vara föremål för beslut på regionfullmäktige i april.

Regionala utvecklingsnämnden har, genom brådskande ordförandebeslut, 
föreslagit att regionfullmäktige fattar beslut om att fastställa bolagsordning, 
aktieägaravtal och ägardirektiv för Bussgods i Norr AB.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Bolagsordning, aktieägaravtal och ägardirektiv för Bussgods i Norr AB fastställs.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Fastställande av bolagsordning, aktieägaravtal och ägardirektiv för 
Bussgods i Norr AB

 §77 RS Fastställande av bolagsordning, aktieägaravtal och ägardirektiv för 
Bussgods i Norr AB
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 64 Fastställande av bolagsordning och ägardirektiv för 
Länstrafiken i Västerbotten AB
RS 580-2024

Sammanfattning

Ett arbete med att utarbeta nytt ägardirektiv för Länstrafiken i Västerbotten AB 
har pågått 2021. Förslag till nytt ägardirektiv översändes under hösten 2021 över 
till Länstrafiken. Ett antal synpunkter framfördes dels skriftligt och dels muntligt vid 
ett möte 2022 med ordförande för kollektivtrafikutskottet och ordförande för 
regionala utvecklingsnämnden.

Länstrafikens styrelse önskade ett kraftigt förenklat ägardirektiv. Arbete med att 
utarbeta ett reviderat förslag har skett under 2023. Under hösten har dialoger 
hållits med bolagets styrelse och även med VD och ordförande om ägardirektiv.

Under arbetets gång upptäcktes ett behov av att även se över bolagsordningen för 
Länstrafiken i Västerbotten AB. Styrelsen för Länstrafiken i Västerbotten AB 
behandlar förslag till bolagsordning och ägardirektiv på styrelsemöte den 9 
februari.

Regionala utvecklingsnämnden har vid sammanträdet den 29 januari 2024 
föreslagit att bolagsordning och ägardirektiv för Länstrafiken i Västerbotten 
fastställs. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Bolagsordning och ägardirektiv för Länstrafiken i Västerbotten fastställs.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 § 6 RUN Fastställande av bolagsordning och ägardirektiv för Länstrafiken i 
Västerbotten AB

 Förslag till bolagsordning för Länstrafiken i Västerbotten AB
 Förslag till ägardirektiv för Länstrafiken i Västerbotten AB
 Tjänsteskrivelse. Fastställande av bolagsordning och ägardirektiv för 

Länstrafiken i Västerbotten AB
 §78 RS Fastställande av bolagsordning och ägardirektiv för Länstrafiken i 

Västerbotten AB
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Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 65 Äskande om utökad budgetram för 2024-2025 för finansiering 
av Norrbotniabanan
RS 582-2024

Sammanfattning

Regionala utvecklingsnämnden beslutade vid sammanträdet den 29 februari 2024, 
§ 11, att hos regionfullmäktige äska om en utökad budgetram på 1 391 000 kr per 
år för 2024-2025, totalt 2 782 000 kr för finansiering av Norrbotniabanan.

Regionstyrelsens förvaltning har berett äskandet. Då Region Västerbotten totalt 
sett, men även regionala utvecklingsnämnden, hälso- och sjukvårdsnämnden och 
regionstyrelsen var för sig, har en väldigt ansträngd ekonomi finns det inga 
överskott att omfördela inom den av fullmäktige beslutade budgeten för 2024. 
Förändringar i budget kommande år bereds och prioriteras i budgetprocessen inför 
2025.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Finansieringen för Norrbotniabanan år 2024 hanteras inom regionala 
utvecklingsnämndens tilldelade ram för 2024. Behovet av finansiering för 2025 lyfts 
in i budgetprocessen för fortsatt beredning.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Carina Sundbom (C), Peter Olofsson (S), Petter 
Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S).

Carina Sundbom (C) yrkar på återremiss för att hitta en lösning på 
finansieringsfrågan.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag, 
och finner att fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Omröstning begärs. För återremiss krävs bifall av minst en tredjedel av närvarande 
ledamöter. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till att ärendet ska avgöras idag.

Nej-röst för bifall till återremiss av ärendet.

22 (77)
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Omröstningsresultat

Med 59 ja-röster, 5 nej-röster och 1 som avstår, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar att ärendet ska avgöras idag. Se bilaga 1 till protokollet.

Därefter frågar ordförande om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag till 
beslut, vilket också fullmäktige godkänner.

Beslut

Finansieringen för Norrbotniabanan år 2024 hanteras inom regionala 
utvecklingsnämndens tilldelade ram för 2024. Behovet av finansiering för 2025 lyfts 
in i budgetprocessen för fortsatt beredning.

Reservationer

Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C) och Håkan Andersson (C) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Carina Sundboms (C) förslag.

Beslutsunderlag

 §11 RUN Framställan om fortsatt driftstöd 2024-2025 , Norrbotniabanan AB
 Regionförvaltningens tjänsteskrivelse
 §76 RS Äskande om utökad budgetram för 2024-2025 för finansiering av 

Norrbotniabanan
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 66 Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg
RS 329-2024

Sammanfattning

Svenskt Ambulansflyg (KSA) är ett kommunalförbund där samtliga 21 regioner i 
Sverige är medlemmar. Kommunalförbundet bildades 2016.

Kommunalförbundets förbundsordning justerades senast under 2022, efter beslut i 
samtliga regioner. I samband med denna beslutsprocess fattades även ett beslut i 
KSA:s styrelse om att befintlig kostnadsfördelningsmodellen skulle genomgå en 
fördjupad översyn. Översynen är genomförd av regionernas ekonomidirektörer. 

Fördelningsmodellen beskriver hur medlemmarna ska finansiera KSA:s kostnader. 
Fördelningsmodellen består av en rörlig del som baseras på antalet beställda 
flygtimmar samt en beredskapsavgift som baseras på de senaste årens andel 
beställda flygtimmar, geografisk yta samt invånare. I övrigt föreslås ett antal andra 
förtydliganden och tillägg i förbundsordningen som rör ändamål och uppgifter, 
mandatperioders längd samt ekonomi. 

Syftet med tillägget rörande kommunalförbundets ändamål och uppgift avser att 
stärka beredskapen regionalt och att underlätta för förbundets medlemmar att 
uppfylla regionernas uppdrag att bidra till uppbyggnaden av Sveriges nationella 
beredskap. Ändringar eller tillägg till förbundsordningen ska enligt densamma 
antas av förbundsfullmäktige och fastställas av medlemmarnas regionfullmäktige. 
Förbundsfullmäktige har den 8 februari 2024 antagit Förbundsordning 3.0 samt 
föreslagit respektive region att fastställa den. 

Den reviderade förbundsordningen träder i kraft när den fastställts av samtliga 
regioners fullmäktige. Fördelningsmodellen kommer därmed att tillämpas från och 
med verksamhetsåret 2025.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar att

För sin del fastställa föreliggande förslag till förbundsordning för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg.

Den bilagda fördelningsmodellen tillämpas från och med verksamhetsåret 2025.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Hans-Inge Smetana (KD), Peter Olofsson (S), 
Petter Nilsson (SD) och Nicklas Sandström (M).

Hans-Inge Smetana (KD), med stöd av Peter Olofsson (S) och Nicklas Sandström 
(M), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag till beslut, 
vilket fullmäktige också godkänner. 

Beslut

Att för sin del fastställa föreliggande förslag till förbundsordning för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg.

Den bilagda fördelningsmodellen tillämpas från och med verksamhetsåret 2025.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg

 Beslut KSA 2024-02-08 §7 Förbundsordning 3.0 med reviderad 
fördelningsmodell

 KSA Förbundsordning 3.0
 PM Behov av revidering av KSA Förbundsordning
 Uppdragsdirektiv för ny kostnadsfördelningsmodell
 §80 RS Ny förbundsordning för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 67 Region Västerbottens tillsynsrapport för intern kontroll 2023
RS 2200-2023

Sammanfattning

I enlighet med Region Västerbottens reglemente för intern kontroll ska 
regionstyrelsen i samband med årsredovisningen ta fram en tillsynsrapport för den 
samlade interna kontrollen i Region Västerbotten. 

I rapporten görs en bedömning av den interna kontrollen i Region Västerbotten 
som helhet med utgångspunkt i nämndernas tillsynsrapporter.

Samtliga nämnder har gjort bedömningen att de har en acceptabel nivå av intern 
kontroll och det är också den samlade bedömningen som görs för hela regionen. 
Det har skett en fortsatt utveckling under året och det arbetet behöver fortsätta 
framåt.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Informationen är delgiven.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 §56 RS Region Västerbottens tillsynsrapport för intern kontroll 2023
 Tillsynsrapport for intern kontroll 2023, Region Västerbotten
 Tjänsteskrivelse, Tillsynsrapport för intern kontroll 2023, Region 

Västerbotten
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 68 Redovisning av motioner under beredning 2024
RS 510-2024

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska fullmäktige två gånger per år få 
information om motioner som är under beredning. 

En förteckning över motioner under beredning har upprättats. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Redovisningen godkänns. 

Beslut

Redovisningen godkänns. 

Beslutsunderlag

 Redovisning av motioner april 2024
 Redovisning av motioner under beredning 2024
 §81 RS Redovisning av motioner under beredning 2024
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 69 Svar på motion nr 4-2023. Satsa på en kvällsöppen 
hälsocentral i nära anslutning till Skellefteå Lasarett
RS 159-2023

Sammanfattning

Birgitta Burström (L) lämnade in en motion med rubriken Satsa på en 
kvällsöppen hälsocentral i nära anslutning till Skellefteå lasarett, vid 
regionfullmäktige den 21 februari 2023.

I motionen föreslås att man planerar för en kvällsöppen hälsocentral i nära 
anslutning till Skellefteå lasarett.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Birgitta Burström (L), Anna-Lena Danielsson (S), 
Margaretha Löfgren (V), Max Fredriksson (KD), Hans Brettschneider (MP), Håkan 
Andersson (C) och Harriet Hedlund (S).

Max Fredriksson (KD), med stöd av Birgitta Burström (L) och Håkan Andersson 
(C), yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Margaretha Löfgren (V), Hans 
Brettschneider (MP) och Harriet Hedlund (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till motionen.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Omröstningsresultat

Med 41 ja-röster, 12 nej-röster och 12 som avstår, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 2 till protokollet.

Beslut

Motionen avslås.

Beslutsunderlag

 Motion nr 4-2023 från Birgitta Burström (L), Satsa på en kvällsöppen 
hälsocentral i nära anslutning till Skellefteå Lasarett

 §27 HSN Motion nr 4-2023 - Satsa på en kvällsöppen hälsocentral i nära 
anslutning till Skellefteå lasarett

 Motionssvar, Motion nr 4-23 Satsa på en kvällsöppen hälsocentral i nära 
anslutning till Skellefteå lasarett

 §82 RS Svar på motion nr 4-2023 Satsa på en kvällsöppen hälsocentral i 
nära anslutning till Skellefteå Lasarett
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 70 Svar på motion nr 9-2023. Lycksele lasaretts styrning
RS 364-2023

Sammanfattning

Hans-Inge Smetana (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD) lämnade in en motion 
med rubriken Lycksele lasaretts styrning, vid regionfullmäktige den 21 februari 
2023. I motionen föreslås att utreda och införa möjligheten för personalen att få det 
fulla ansvaret som en intraprenad innebär.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Hans-Inge Smetana (KD), Peter Olofsson (S), 
Nicklas Sandström (M), Eva Arvidsson (V), Per-Erik Lundmark (S), Urban 
Lindström (S), Max Fredriksson (KD), Maria Lundqvist Brömster (L), Emma 
Lindqvist (MP), Petter Nilsson (SD), Anders Hettinger (KD), Kenneth Andersson 
(S), Hans Brettschneider (MP) och Ulf Björk (S).

Peter Olofsson (S), med stöd av Eva Arvidsson (V), Per-Erik Lundmark (S), Urban 
Lindström (S), Emma Lindqvist (MP), Petter Nilsson (SD), Kenneth Andersson (S), 
Hans Brettschneider (MP) och Ulf Björk (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
till beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Max Fredriksson (KD), Maria Lundqvist 
Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD), yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till motionen. 
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Omröstningsresultat

Med 41 ja-röster, 18 nej-röster och 6 som avstår, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 3 till protokollet.

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kristdemokraterna, 
Moderaterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 9-2023 - Motionssvar
 §28 HSN Motion nr 9-2023 - Lycksele lasaretts styrning
 Motion nr 9-2023 från Hans-Inge Smetana (KD) och Betty-Ann Nilsson (KD), 

Lycksele lasaretts styrning
 §83 RS Svar på motion nr 9-2023  Lycksele lasaretts styrning
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 71 Svar på motion nr 10-2023. Tiopunktsprogram för att vända 
utvecklingen av primärvården i Region Västerbotten
RS 376-2023

Sammanfattning

Ulf Wahllöf (M) lämnade in en motion med rubriken Tiopunktsprogram för att 
vända utvecklingen av primärvården i region Västerbotten, vid regionfullmäktige 
den 21 februari 2023.

I motionen föreslås att genomföra en bred och genomgripande primärvårdsreform 
för primärvården i Västerbotten enligt motionens intentioner med särskilt fokus att 
varje specialist och ST-läkare i allmänmedicin garanteras en blandad lista med ett 
fast och oföränderligt listtak om 1 100 invånare per distriktsläkare samt 550 
invånare per ST-läkare.

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen ska anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ulf Wahllöf (M), Peter Olofsson (S), Margaretha 
Löfgren (V), Kjell Bäckman (V), Susanne Dufvenberg (S), Max Fredriksson (KD), 
Maria Lundqvist Brömster (L) och Anders Hettinger (KD).

Ulf Wahllöf (M), med stöd av Max Fredriksson (KD), Maria Lundqvist Brömster (L) 
och Anders Hettinger KD), yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S), med stöd av Margaretha Löfgren (V), Kjell Bäckman (V) 
och Susanne Dufvenberg (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 

Beslut

Motionen ska anses besvarad.
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Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare inom Moderaterna, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Ajournering

Fullmäktige ajournerar sig kl 17.55 till efterföljande dag kl 08.30.

Beslutsunderlag

 Motion nr 10-2023 från Ulf Wahllöf (M), Tiopunktsprogram för att vända 
utvecklingen av primärvården i Region Västerbotten

 §29 HSN Motion nr 10-2023 - Tiopunktsprogram för att vända utvecklingen 
av primärvården i Region Västerbotten

 Motionssvar. Motion nr 10-2023 från Ulf Wahllöf (M), Tiopunktsprogram för 
att vända utvecklingen av primärvården

 §84 RS Svar på motion nr 10-2023 Tiopunktsprogram för att vända 
utvecklingen av primärvården i Region Västerbotten
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 72 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 73 Allmänhetens frågestund

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning har allmänheten möjlighet att ställa frågor 
med anledning av årsredovisningen.

Ingen fråga ställs och ordförande förklarar frågestunden avslutad.
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§ 74 Revisorernas information till fullmäktige med anledning av 
årsredovisning 2023

Sammanfattning

Revisionens ordförande Edward Riedel (M) informerar fullmäktige om revisionens
arbetsformer samt revisionsberättelsen för 2023.

Revisionen konstaterar att 2023 varit ett tufft år i Västerbotten men även för 
alla regioner i Sverige. Det har varit höga kostnader pga inflationen och regionerna 
har drabbats särskilt hårt när det gäller uppskrivning av pensioner, uppskjuten vård 
pga pandemin, långa väntetider samt brist på vårdplatser mm.  

Mycket fungerar bra i regionen, men det finns även problem som är unika för 
Västerbotten. Revisionen har hittat brister i ekonomistyrningen, arbetet med 
införandet av Cosmic mm. Att komma till rätta med följande områden tror 
revisionen att skulle vara till gagn för regionen;

1. Slarv och dåliga rutiner;

 En miss i deklarationen har kostat regionen 23 mkr, behov av 
andrahandsfunktioner för kontroll av uppgifter

 Fakturor som inte betalas i tid, behov av bättre rutiner
 Misstänkta oegentligheter i kapitalförvaltningen, säkerställ att det inte finns 

endast en person som har kompetens att utföra vissa arbetsuppgifter

2. Brister i styrningen;

 Se över ledning och styrning, finns det sätt att styra i dialogform?

Revisionen kan även konstatera att regionen gör ett stort underskott 
2023. Återställande av underskottet kommer troligast inte kunna ske på 3 år, men 
viktigt är att detta återställs på sikt. 

Revisionen framför en hel del kritik i revisionsberättelsen, regionens situation har 
dock satts i ett sammanhang med enormt stora problem för hela regionsverige, och 
konstaterar ändå i sin slutsats att de tillstyrker ansvarsfrihet. 

Beslut

Informationen är delgiven.
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§ 75 Årsredovisning 2023
RS 26-2024

Sammanfattning

Årsredovisningen är regionstyrelsens uppföljningsrapport till regionfullmäktige. 

Av rapporten framgår att den samlade bedömningen baserat på måluppfyllelsen för 
de verksamhetsmässiga och finansiella målen är att Region Västerbotten inte når 
upp till de fastställda målen för god ekonomisk hushållning.

Regionstyrelsen redovisar en budgetavvikelse på - 14 miljoner kronor som främst 
beror på kostnader för införandet av Cosmic. Hälso- och sjukvårdsnämnden 
redovisar en budgetavvikelse på -973 miljoner kronor som till stor del består av 
personalkostnader men även ökade kostnader för utomlänsvård och materiel samt 
minskade intäkter och inflation. Regionala utvecklingsnämnden redovisar en 
budgetavvikelse på -28 miljoner kronor som återfinns inom kollektivtrafiken. Totalt 
uppgår verksamheternas budgetavvikelse till- 1 015 miljoner kronor. 

Årets resultat är minus 668 miljoner kronor. Det är lagstadgat att verksamheten ska 
bedrivas så att intäkterna överstiger kostnaderna. Ett negativt balanskravsresultat 
ska återställas under närmast följande tre år. Balanskravsresultat för 2023 är minus 
753 miljoner kronor. 

Region Västerbotten åberopar synnerliga skäl för att inte återställa den del av det 
negativa balanskravsresultatet som kan knytas till inflationens påverkan på 
pensionskostnaderna, vilket är 514 miljoner kronor. För resterande del på 239 
miljoner kronor är planen att återställa det på tre år. Det kommer att krävas 
omfattande åtgärder för att Region Västerbotten ska vända den ekonomiska 
utvecklingen och uppnå en ekonomi i balans i slutet av 2025.

I tjänsteskrivelse beskrivs behov av att vidta åtgärder för att hantera underskottet.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 

Årsredovisning 2023 godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Jonas 
Karlberg (V), Ewa-May Karlsson (C), Petter Nilsson (SD), Hans-Inge Smetana 
(KD), Emma Lindqvist (MP), Maria Lundqvist Brömster (L), Ulf Björk (S), Anna-
Lena Danielsson (S), Richard Carstedt (S), Åsa Ågren Wikström (M), Kjell 
Bäckman (V), Elmer Eriksson (M), Nina Björby (S), Anders Hettinger (KD), Eva 
Arvidsson (V), Håkan Andersson (C), Betty-Ann Nilsson (KD), Hans Brettschneider 
(MP), Margaretha Löfgren (V), Lars Forsgren (SD), Mattias Larsson (C), Lars 
Brännström (MP) och Jörgen Forsgren (L). 
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Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), Emma Lindqvist (MP), Ulf 
Björk (S), Anna-Lena Danielsson (S), Richard Carstedt (S), Kjell Bäckman (V), 
Nina Björby (S), Lars Forsgren (SD), Petter Nilsson (SD) och Margaretha Löfgren 
(V), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Ewa-May Karlsson (C), Hans-Inge Smetana 
(KD), Maria Lundqvist Brömster (L), Åsa Ågren Wikström (M), Elmer Eriksson (M), 
Anders Hettinger (KD), Betty-Ann Nilsson (KD) och Jörgen Forsgren (L), yrkar;

 Att godkänna upprättat förslag till årsrapport för år 2023.
 Att regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna 

skyndsamt att ta fram en budgetprocess som avspeglar verksamheternas 
uppdrag, budget, behov, horisontella samt vertikala prioriteringar som 
harmoniserar med beprövad erfarenhet och eventuella vårdprogram. Den 
nya budgetprocessen ska dessutom vara garanterat opartisk utifrån 
förvaltningslagens principer om saklighet och opartiskhet och därmed att 
den hålls åtskild från den politiska beredningen.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att säkerställa att 
budgetunderlag håller en tillräcklig kvalitet. Det bör bland annat finnas 
dokumenterade riskanalyser som visar att förslag på budgetar och 
åtgärder är möjliga att genomföra.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag säkerställa att 
verksamheterna blir delaktiga i beredningen av budgetar och arbetet med 
att föreslå prioriteringar.

 Att fullmäktige förtydligar att målsättningen med kostnadsreduktionen av 
administrativa tjänster inom regionen är minst (ytterligare) 100 anställda.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att göra ett omtag med 
arbetet kring att nå en ekonomi i balans genom att fokus riktas på analys 
och åtgärd per förvaltning och vilka kostnadsposter som har stora 
budgetavvikelser.

 Att regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att arbeta fram, utöver de 
tidigare fullmäktigeuppdragen, ytterligare nödvändiga 
kostnadsreducerande åtgärder.

 Att regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna arbeta 
fram processtöd så att verksamheten kan genomföra horisontella 
prioriteringar.

 Att hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag skyndsamt stärka arbetet 
för att stärka universitetssjukvården inför hotet om att förlora statusen som 
ett universitetssjukhus.

 Att åberopa synnerliga skäl att endast återställa 239 mkr på tre år av det 
sammantagna balanskravsresultatet på -753 mkr.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan godkänna beslutsgången att ställa Alliansens 
yrkanden mot regionstyrelsens förslag, vilket fullmäktige godkänner. 

Ordförande ställer därefter förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. 
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Beslut

Årsredovisning 2023 godkänns.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Beslutsunderlag

 Årsredovisning 2023 Region Västerbotten
 Yrkande från Allians för Västerbotten (M, C, KD, L) Årsredovisning 2023
 Tjänsteskrivelse - Årsredovisning 2023, Region Västerbotten
 §71 RS Årsredovisning 2023
 Yrkande Alliansen årsrapport 240423
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§ 76 Ansvarsfrihet för Region Västerbottens 
förtroendepersonorganisation 2023
RS 808-2024

Sammanfattning

Regionens revisorer har granskat den verksamhet som regionstyrelsen, övriga 
nämnder och fullmäktigeberedningar bedrivit under år 2023.

Revisionen bedömer sammantaget att regionstyrelsen och hälso- och 
sjukvårdsnämnden i huvudsak genomförde sina verksamheter på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Revisionen 
bedömer att regionala utvecklingsnämnden, folkhögskolestyrelsen, 
patientnämnden, måltidsnämnden och fullmäktiges beredningar i allt väsentligt 
genomförde sina verksamheter på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt.

Revisionen bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att den 
finansiella redovisningen är framtagen i enlighet med lag om kommunal bokföring 
och redovisning samt god redovisningssed.

Revisionen bedömer att regionala utvecklingsnämnden, folkhögskolestyrelsen och 
måltidsnämnden i Skellefteå i huvudsak hade en tillräcklig intern kontroll, medan 
regionstyrelsen, hälso- och sjukvårdsnämnden och patientnämnden inte hade en 
tillräcklig intern kontroll.

Gällande fullmäktiges finansiella mål gör revisionen bedömningen att regionen 
uppnår två av fullmäktiges finansiella mål och att två inte uppnås.

När det gäller verksamhetsmål görs följande bedömning;

 resultaten för måltidsnämnden var förenliga med fullmäktiges mål
 resultaten för hälso- och sjukvårdsnämnden, regionala 

utvecklingsnämnden och folkhögskolestyrelsen var inte förenliga med 
fullmäktiges verksamhetsmål

 för regionstyrelsen och patientnämnden var redovisningen inte tillräckligt 
utvecklad för att man med rimlig säkerhet ska kunna uttala sig om 
resultaten

Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för regionstyrelsen, övriga 
nämnder, beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ samt att fullmäktige 
godkänner regionstyrelsens årsredovisning för år 2023.

Förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Ansvarsfrihet beviljas för följande organ samt enskilda ledamöter i dessa organ 
2023;
A. Regionstyrelsen
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B. Hälso- och sjukvårdsnämnden
C. Regionala utvecklingsnämnden
D. Folkhögskolestyrelsen
E. Patientnämnden
F. Måltidsnämnden i Skellefteå
G. Demokratiberedningen 
H. Beredningen för kompetensförsörjning
I. Beredningen för samverkan och regional utveckling

Beslutsgång

För att säkerställa beslutsförheten prövas varje instans var för sig.

Beslut

Ansvarsfrihet beviljas för följande organ samt enskilda ledamöter i dessa organ 
2023;
A. Regionstyrelsen
B. Hälso- och sjukvårdsnämnden
C. Regionala utvecklingsnämnden
D. Folkhögskolestyrelsen
E. Patientnämnden
F. Måltidsnämnden i Skellefteå
G. Demokratiberedningen 
H. Beredningen för kompetensförsörjning
I. Beredningen för samverkan och regional utveckling

Anmälan om jäv

Ledamöter och ersättare i berörda nämnder, styrelsen och fullmäktigeberedningar
2023 deltar ej i beslutet om ansvarsfrihet i de delar det gäller dem själva eller deras 
anhöriga.

Beslutsunderlag

 Revisionsberättelsen för år 2023
 Bilaga 1, Översikt bilagor till revisionsberättelsen 2023
 Bilaga 2 Grundläggande granskning 13/2023, Sammanställning iakttagelser 

2023
 Bilaga 3 Kommunala företag mm
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§ 77 Svar på motion nr 16-2023. Ersättning för resor till 
kvinnosjukvården
RS 701-2023

Sammanfattning

Centerpartiet har till regionfullmäktige anmält motionen "Ersättning för resor till 
kvinnosjukvård" och föreslår att regionfullmäktige ska besluta att mödra- och 
barnhälsovård, mammografisk hälsokontroll och gynekologisk cellprovskontroll ska 
ge rätt till reseersättning.

Förslag till svar har upprättats. En utökning av reseersättning måste under rådande 
ekonomiska situation vägas mot andra möjliga användningar av en begränsad 
budget. Vid översyn av ersättningen för sjukvårdsresor ska frågan om att även 
omfatta resor till mammografi, mödrahälsovård och barnhälsovård utredas.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ewa-May Karlsson (C), Jonas Karlberg (V) 
och Maria Kristoffersson (C).

Maria Kristoffersson (C), med stöd av Ewa-May Karlsson (C), yrkar bifall till 
motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Centerpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 16-2023 från Ewa-May Karlsson (C), Ersättning för resor till 
kvinnosjukvården

 Svar motion nr 16-2023 
 §85 RS Svar på motion nr 16-2023 Ersättning för resor till kvinnosjukvården
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§ 78 Svar på motion nr 17-2023. Ersättning för sjukresor när 
drivmedelspriser ökat
RS 702-2023

Sammanfattning

Centerpartiet har till regionfullmäktige anmält motionen "Ersättning för sjukresor 
när drivmedelspriser ökat". I motionen föreslås att regionfullmäktige beslutar att 
ersättning för sjukresor med egen bil höjs till 25 kr/mil, samma som Skatteverkets 
schablonbelopp för skattefri bilersättning.

Förslag till svar har upprättats. Utifrån det ekonomiska läget som finns idag är det 
inte möjligt att göra den höjning som motionärerna föreslår men det är något vi vill 
se över på sikt.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ewa-May Karlsson (C) och Peter Olofsson (S).

Ewa-May Karlsson (C) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Centerpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 17-2023 från Ewa-May Karlsson (C), Ersättning för sjukresor när 
drivmedelspriser ökat

 Svar på motion nr 17-2023
 §86 RS Svar på motion nr 17-2023 Ersättning för sjukresor när 

drivmedelspriser ökat
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§ 79 Svar på motion nr 24-2023. Vaccination mot TBE
RS 1459-2023

Sammanfattning

Maria Lundqvist-Brömster (L), Lars Jacobsson (L) och Birgitta Burström (L) 
lämnade in en motion med rubriken "Vaccination mot TBE", vid regionfullmäktige 
den 19 september 2023.

I motionen föreslås att Region Västerbotten inför en subvention av TBE-
vaccinationer för att förebygga mänskligt lidande och ge jämlika förutsättningar för 
alla västerbottningar att skaffa ett skydd mot TBE. 

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Maria Lundqvist Brömster (L) och Anna-Lena 
Danielsson (S), Birgitta Burström (L), Petter Nilsson (SD) och Jonas Karlberg (V).

Maria Lundqvist Brömster (L) yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Liberalerna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 24-2023 från Liberalerna (L), Vaccination mot TBE
 §30 HSN, Motion nr 24-2023 - Vaccination mot TBE
 Motionssvar. Motion nr 24-2023 från Liberalerna (L), Vaccination mot TBE
 §88 RS Svar på motion nr 24-2023 Vaccination mot TBE
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§ 80 Svar på motion nr 23-2023. Frys politikerarvodena
RS 1149-2023

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD) har till regionfullmäktige anmält motionen Frys politikerarvoden. 
I motionen föreslås att regionfullmäktige beslutar att basarvodet för politiker – till 
skillnad från vad arvodesreglementet föreslår – inte räkna upp detta med LPI 
kommande år.

Förslag till svar har upprättats. I regionplanearbetet inför 2024 har politiken arbetat 
fram ett förslag till besparingar inom politikens område som bland annat innefattar 
frysta gruppramar, färre sammanträden i nämnder, fullmäktige och beredningar, 
minskad administration, minskad budget för resor och konferenser mm. I förslaget 
ingår inte frysta politikerarvoden, utan andra förslag till besparingar har prioriterats 
inom politikens område.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S), Jonas 
Karlberg (V) och Emma Lindqvist (MP).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till motionen.

Omröstningsresultat

Med 62 ja-röster, 3 nej-röster och 1 som ej röstat, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 4 till protokollet.

48 (77)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Beslut

Motionen avslås.

Särskilt yttrande

Vänsterpartiet och Miljöpartiet lämnar in en protokollsanteckning enligt följande;

"Vänsterpartiet och Miljöpartiet är för att sänka arvodena och det är också något 
våra partier lyft i samband med att beslut om arvodesregler tagits vid 
mandatperiodens slut. Vi har då förklarat hur vi ställer oss kring arvoderingar av 
förtroendevalda. Vi är även positiva till att frysa politikerarvodena, som åtgärd för 
att möta ett svårt ekonomiskt läge. Vi är en del av den samling partier som bildar 
majoritet i Region Västerbotten. De beslut som tagits kring ett minskande av 
politiska kostnader har tagits i konsensus.

Sju av åtta partier i Region Västerbotten kom också under 2023 överens om att 
betala tillbaka alternativt inte ta ut beslutade gruppramar, som blivit feljusterade 
2018 på grund av felberäkningar. Att vi som en del av en styrande majoritet 
minskar finansieringen för opposition och minoritetspartier, för att de är just i 
minoritet, är för oss odemokratiskt. Alla partier i fullmäktige måste ha 
förutsättningar att bedriva politik i Västerbotten. Beslut om arvoden och 
ersättningar tas av fullmäktige innan valet för att de ska vara oberoende av 
valresultat. Ska den typen av beslut tas mellan att arvodesreglerna fastställs är det 
rimligt att besluten tas i konsensus."

Beslutsunderlag

 Motion nr 23-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Frys politikerarvodena
 Motionssvar - nr 23-2023 Frys politikerarvodena
 §87 RS Svar på motion nr 23-2023 Frys politikerarvodena
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§ 81 Svar på motion nr 29-2023. Avpolitisera psykiatrin
RS 1598-2023

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD), Katrin Larsson (SD), Lars 
Forsgren (SD), Jimmy Frohm (SD), Mikael Jonsson (SD) lämnade in en motion 
med rubriken "Avpolitisera psykiatrin" vid regionfullmäktige den 19 september 
2023.

I motionen att utreda att säga av sig ansvaret för den nationella högspecialiserade
vården på området utredningar för könsdysforin. 

Ett motionssvar har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Anna-Lena Danielsson (S), 
Nicklas Sandström (M), Olov Nilsson (S), Emma Lindqvist (MP), Lars Forsgren 
(SD), Jonas Karlberg (V), Harriet Hedlund (S), Maria Lundqvist Brömster (L), Britt-
Louise Eriksson (S), Anton Bergström Nord (M), Urban Lindström (S), Carina 
Sundbom (C) och Betty-Ann Nilsson (KD).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Lars Forsgren (SD), yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Nicklas Sandström (M), Harriet Hedlund 
(S), Maria Lundqvist Brömster (L), Britt-Louise Eriksson (S), Urban Lindström (S), 
Carina Sundbom (C) och Betty-Ann Nilsson (KD), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till motionen.
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Omröstningsresultat

Med 62 ja-röster och 3 nej-röster finner ordförande att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 5 till protokollet.

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 29-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Avpolitisera psykiatrin
 §31 HSN, Motion nr 29-2023 - Avpolitisera psykiatrin
 Motionssvar. Motion nr 29-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Avpolitisera 

psykiatrin
 §89 RS Svar på motion nr 29-2023 Avpolitisera psykiatrin
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§ 82 Fråga 6-2024 från Carina Sundbom (C). Nattågen försvinner
RS 731-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Carina Sundbom (C) får ställa en 
fråga till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S) med 
följande lydelse;

"I dagarna har vi nåtts av beskedet att VY-tåg kommer att sluta köra nattåget 
mellan Stockholm och Narvik den 14 december 2024. Anledningen är enligt 
tågbolaget att sovvagnarna är i för dåligt skick.

För flera orter i Västerbotten blir det ett dråpslag, eftersom nattåget är ett viktigt 
alternativ att resa till och från vårt län. Försvinner möjligheten att resa på natten via 
järnväg så får Västerbotten ännu sämre kommunikationer med världen än vad vi 
har idag.

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till regionala 
utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt:

 Kommer Regionala utvecklingsnämnden att agera för att behålla en 
fungerande nattågstrafik i Övre Norrland?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Kontakt med ansvariga tjänstepersoner på Trafikverket avseende nattågstrafiken 
har klarlagt på vilket sätt arbetet med nattågstrafiken ser ut.

Det är de ekonomiska förutsättningarna för Vy Tåg som gör att de inte ser 
möjlighet att fortsätta bedriva trafiken. Tågmaterielets standard är därmed inte den 
faktor som gör att de inte ser möjlighet till fortsatt trafikering

Trafikverket har en pågående process gällande nya investeringar i tågmateriel då 
det finns behov av reinvestering. Denna process är dock en längre process än fram 
till december 2024. Detta påverkar dock inte möjligheten till fortsatt trafikering med 
befintlig tågmateriel.

Trafikverket arbetar med att säkerställa att ny entreprenör finns för nattågstrafiken 
från december 2024. Det finns med andra ord en tydligt uttalad vilja från 
Trafikverket att nattågstrafiken ska fortsätta även efter december 2024.

Regionala kollektivtrafikmyndigheten och ansvariga tjänstepersoner på Trafikverket 
kommer att ha kontakt under året för att säkerställa att Region Västerbotten har 
uppdaterad information om nattågstrafiken från december 2024 och framåt."

Sedan, Carina Sundbom (C) och Richard Carstedt (S) har yttrat sig, förklaras 
frågan vara besvarad.
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§ 83 Fråga 7-2024 från Maria Kristoffersson (C). Förändrade 
arbetssätt när Naloxon blir receptfritt
RS 797-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med följande lydelse;

"Naloxon är ett motgift mot alla sorters opioider. Exempel på opioider är: heroin, 
metadon, fentanyl, buprenorfin och smärtstillande mediciner som tramadol och 
oxikodon. En överdos av opioider kan göra så att hjärnan slutar hålla i gång 
andningen. Då får man för lite syre, man blir medvetslös och hjärtat slutar slå. 
Naloxon tar bort opioidernas effekt i ungefär en halvtimme och gör så att man kan 
andas igen.

Centerpartiet har tidigare motionerat om att låta Västerbotten bli ett pilotlän för att 
använda Naloxon inom räddningstjänsten. I mars 2024 meddelade Socialstyrelsen 
att läkemedlet Naloxon blir receptfritt. Konsekvensen av att Naloxon blir receptfritt 
är att det blir enklare att hjälpa medmänniskor som hamnat i missbruk. Vår ingång i 
detta är att det är viktigt att ge människor aktiv hjälp i en utsatt situation i hela länet.

Min fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson är 
därför:

 Kommer region Västerbotten att ändra sina arbetssätt när nu Naloxon blir 
receptfritt?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Redan under 2020 togs beslutet om att Ambulanssjukvården skulle införa Naloxon 
i Räddningstjänstens IVPA- grupper. På grund av pandemin, samt utökad 
utbildningsbehov och behov av struktur för införande, valde man ett succesiv 
införande. Under 2023 fick alla IVPA-grupper, samt sjöräddningen detta i sin 
uppsättning/åtgärdsplan. Utifrån detta ser vi inte att det är aktuellt med ändrade 
arbetssätt."

Sedan, Maria Kristoffersson (C) och Anna-Lena Danielsson (S) har yttrat sig, 
förklaras frågan vara besvarad.

53 (77)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 84 Fråga 8-2024 från Petter Nilsson (SD). Verklighetsfrånvänd 
vision för Norrtåg?
RS 884-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
fråga till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S) med 
följande lydelse;

"Regionala Utvecklingsnämnden har valt att gå vidare med en fullständigt 
orealistisk ”vision” för Norrtågs fortsatta utveckling fram till år 2040. Några punkter 
av märkligheterna:

1. Antalet resande är enormt överskattad.
2. I planen tycks man inte vilja ha någon godstrafik på Norrbotniabanan. 

Detta då den planerade turtätheten svårligen klaras av genom omkörningar 
– även om man räknar med komplett tvåspårighet.

3. Man tycks räkna – ogenerat – med en enorm utveckling av antal resande 
till följd av den högst ifrågasatta ”gröna omställningen”.

För att konkretisera de märkliga analyserna i visionen, så menar man exempelvis 
att resandet Umeå – Luleå kommer uppgå till 2 200 000 resenärer. Det är att 
jämföra med exempelvis Göteborg - Stockholm, som 2017 hade knappt hälften så 
många resenärer enligt trafikanalys. Knappt cirka 1 030 000 resenärer mellan 
Göteborg – Stockholm.

För att ytterligare tydliggöra problemen: SCBs statistik för antalet resor efter region, 
transportmedel och år visar att Region Västerbotten hade totalt 88 000 tågresor år 
2019, medan Västra Götaland hade 1 831 000.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga regionala utvecklingsnämndens 
ordförande Richard Carlstedt:

 Tycker du verkligen det är konstruktivt att biträda en sådan 
verklighetsfrånvänd vision för fortsatt planerat arbete med tågtrafiken – och 
därtill brist på kostnadsbild?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Arbetet med Norrtågs tågvision har gjorts dels med resurser från Norrtåg AB och 
av väl renommerade externa resurser såsom Newsec, Trivector, Sweco och AFRY.

Avseende de punkter som lyfts fram som märkligheter kan dessa bemötas enligt 
nedan;

1. SVAR:
Om Norrtåg använder etablerade metoder för att beräkna resandet, kopplat till 
vilket trafikutbud som beskrivs och aktuell befolkning, så når de mellan 3,5 - 7 
miljoner resor. Detta har därefter stämts av med resandet på Botniabanan som har 
lägre befolkning än motsvarande sträcka norr om Umeå. Därigenom uppnås en 
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rejäl resandeökning när Norrbotniabanan öppnas. Med motsvarande förbättringar 
på sträckan Sundsvall-Örnsköldsvik så får de en restid som motsvarar den norr om 
Örnsköldsvik, med större befolkningsunderlag även där, vilket leder till minst 
samma resande som nuvarande.

Beräkningen bygger ej på en förväntad befolkningsökning utan på nuvarande 
underlag och nuvarande resande i motsvarande miljöer.

2. SVAR:
Samtliga beräkningar bygger på kapacitetsanalyser där all förväntad trafik på 
sträckorna ingår, inklusive godstrafik. På Norrbotniabanan förväntas minst ett 
godståg varannan timme i vardera riktning, vilket motsvarar Trafikverkets prognos 
för godstrafik. Utöver detta kan ytterligare godståg läggas till utanför peak-tid för 
persontrafiken. Kapacitetsanalysen bygger på redan beslutade eller känd 
infrastruktur, dvs ej dubbelspår.

3 SVAR:
Norrtåg bedriver främst regionaltågstrafik och ej långväga resande som exempelvis 
Stockholm-Göteborg. Systemen är därigenom ej jämförbara. Exempelvis beräknas 
endast tio procent av resandet på sträckan Stockholm-Malmö vara resande hela 
sträckan. Övrigt resande sker mellan mellanliggande stationer.

Nu ligger resandet med Norrtåg strax över 1,5 miljoner resor per år. Ungefär 
hälften av det sker mellan Sundsvall och Umeå. Med utbyggd järnväg och utbyggt 
utbud norr om Umeå, söder om Örnsköldsvik och på Mittbanan väntas det 
resandet nå minst motsvarande nivå på dagens sträcka Örnsköldsvik-Umeå och 
Sundsvall-Umeå, vilket ger ca 3,5 miljoner resor per år. Till 2040 med en mogen 
marknad väntas resandet vara klart större än så."

Sedan, Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) har yttrat sig, förklaras frågan 
vara besvarad.
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§ 85 Fråga 9-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför prioriterar inte S 
regionens fastigheter?
RS 885-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
fråga till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med följande lydelse;

"Peter Olofsson har i ett debattinlägg valt att lyfta fastighetsinvesteringar som 
något Socialdemokraterna avser att göra.

Samtidigt har Sverigedemokraterna – som enda parti – konsekvent prioriterat 
fastigheter i regionens investeringsbudget. Prioriteringar på fastigheter som 
behövts, och som av övriga partier konsekvent har skjutits fram till ”nästa” 
investeringsperiod.

I debattinlägget efterfrågar han hur ”borgarna” – med en blygsam minskning av 
reinvesteringsramen till följd av avyttring av vårdperifera fastigheter med 
underhållsbehov – ska tillskjuta mer medel från riksdagen.
Nu är jag förvisso ingen borgare. Men...

Av anledning av ovanstående vill jag fråga regionrådet Peter Olofsson (S):

 Varför vill Socialdemokraterna inte prioritera fastigheter i Regionen?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Regionen planerar att investera ca 900 miljoner årligen fram till och med 2027.

Det finns beslut om fastighetsinvesteringar i Skellefteå för att Skellefteå sjukhus 
ska ges moderna lokaler anpassade efter vårdens behov och den demografiska 
utvecklingen vi ser i norra länsdelen. Därtill har Länken vid Lycksele sjukhus 
nyligen invigts samt att det löpande görs renoveringar av befintliga lokaler i 
Lycksele. Vid Norrlands Universitetssjukhus kommer en ny byggnad för 
laboratoriemedicin att byggas."

Sedan, Peter Olofsson (S) och Petter Nilsson (SD) har yttrat sig, förklaras frågan 
vara besvarad.
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§ 86 Fråga nr 10-2024 från Håkan Andersson (C) . Hur säkras 
verksamheternas inflytande inför beslut?
RS 888-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
fråga till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med följande lydelse;

"Inför beslutet om den nya måltidsstrategin som påverkar både Lycksele och 
Skellefteå sjukhus gjordes ett antal skrivelser från olika grupper av anställda som 
lyfte sina invändningar mot strategin. Dessvärre har dessa invändningar inte nått 
hela vägen fram till dem som ska fatta besluten. Inspel från verksamheterna är 
viktiga för oss beslutsfattare. Det är inte självklart att inspel påverkar utfallet i 
frågan, men besluten är bättre underbyggda och beslutsfattarna blir mer medvetna 
om helhetsbilden och politikernas trovärdighet ökar.

Min fråga till Peter Olofsson är därför:

 Kommer du göra några åtgärder för att säkra att berörda verksamheter ges 
möjlighet till inflytande inför beslut i framtiden?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Inför ett beslut som innebär en förändring i organisationen sker samverkan enligt 
regionens samverkansavtal med fackliga organisationer. De fackliga får information 
för att kunna föra dialog vidare med sina medlemmar och lyfta de synpunkter som 
finns till arbetsgivaren.

Enligt samverkansavtalet sker också dialog direkt mellan medarbetare och chef på 
arbetsplatsträffar som är ett viktigt forum för delaktighet. Inför förändringar som 
påverkar arbetsmiljön görs en gemensam riskbedömning av konsekvenser för 
arbetsmiljön där åtgärder tas fram för att minska eller ta bort risker.

I projektet inför den nya måltidsstrategin medverkade dietister i både i 
projektgruppen och referensgruppen. Alla tre sjukhussamordnarna har dessutom 
deltagit liksom många flera funktioner, t ex de fackförbund som berörts. 
Måltidsstrategiarbetet har kontinuerligt presenterats på chefsmöten, i olika forum 
och de tre sjukhussamordnarna ska ha informerat på sina “husmöten”/ 
sjukhusmöten. Arbetet med måltidsstrategin har varit transparent och alla deltagare 
har fått ta del av alla underlag under processens gång."

Sedan, Håkan Andersson (C) och Peter Olofsson (S) har yttrat sig, förklaras frågan 
vara besvarad.
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§ 87 Fråga nr 11-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). Plan för 
övning av krisledningsorganisationen
RS 909-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 56-2024) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får 
ställa en fråga till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med följande 
lydelse;

 "Finns det en antagen plan för övning av krisledningsorganisationen inom 
regionen?"

Svaret som ges muntligt, har följande lydelse;

"Ja, det finns en antagen plan ”Utbildnings- och övningsplan för kris- och 
katastrofmedicinsk beredskap på regional nivå” som ligger i regionens 
ledningssystem. Planen har utarbetats av regional beredskapsfunktion och 
fastställts av regiondirektör. "

Sedan, Maria Lundqvist Brömster (L) och Peter Olofsson (S) har yttrat sig, 
förklaras frågan vara besvarad.
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§ 88 Valärenden
RS 66-2024

Sammanfattning

Inför regionfullmäktiges sammanträde har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Katarina Kalboussi Blomqvist (S), har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Amandah Andersson (C), har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i juryn för tryckfrihetsmål.

Tina Larsson (S) Saxnäs, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i ViItförvaltningsdelegationen. 

Marita Marklin (SD) Bygdeå, har entledigats från sitt uppdrag som nämndeman i 
Förvaltningsrätten.

Mats Lundmark (M) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som nämndeman i Hovrätten.

Fyllnadsval

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Katarina Kalboussi 
Blomqvist (S);
Charlotta Vallström (S), Skellefteå

Nämndeman i Förvaltningsrätten, istället för Ahmed Hersi (MP);
Roger Behrendtz (MP), Umeå

Juryledamot för tryckfrihetsmål, Grupp 1, istället för Amandah Andersson (C);
Maria Olofsson (C), Vännäs

Ersättare i Viltförvaltningsdelegationen, istället för Tina Larsson (S);
Åsa Holmgren (S), Lycksele

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Mats Lundmark (M);
Åke Andersson (M), Skellefteå
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Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför 23-24 april 2024
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§ 89 Handlingar för kännedom

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Revisorernas bedömning, Förstudie nr 14-2024, Interna kontroller för att 
motverka välfärdsbrottslighet

 Förstudie nr 14-2024, Interna kontroller för att motverka välfärdsbrottslighet
 Revbedömningar, Fördjupad granskning nr 13-2023 Samverkan vid 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård
 Fördjupad granskning nr 13-2023 Samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård
 Förstudie för kommande granskningar av civilt försvar och beredskap
 Fördjupad granskning nr 11/2023. Regionens upphandlings- och 

inköpsverksamhet
 Revisorernas bedömningar, Fördjupad granskning nr 12-2023, 

Leverantörsfakturor betalda efter förfallodatum
 Fördjupad granskning nr 12-2023, Leverantörsfakturor betalda efter 

förfallodatum
 Rapport, Fördjupad granskning nr 17/2023 - Ekonomistyrning
 Revisorernas bedömningar, Granskning nr 17/2023 Svag kontroll över 

ekonomin
 Missiv, Revisorernas bedömningar, Fördjupad granskning nr 16/2023, 

Införande av Cosmic år 2023
 Revisionsrapport, Fördjupad granskning nr 16/2023, Införande av Cosmic år 

2023
 Granskning av lönetillägg, fördjupad granskning nr 18/2023
 Missiv, Revisorernas bedömningar granskning av lönetillägg 18/2023
 Missiv, Fördjupad granskning nr 19/2023, kontroll över beslut
 Revisionsrapport, Fördjupad granskning nr 19/2023, kontroll över beslut
 Missiv, Revisorernas bedömningar skyddade identiteter, fördjupad 

granskning 20/2023
 Granskning av skyddade personuppgifter, fördjupad granskning nr 20/2023
 Missiv, Revisorernas bedömningar, granskning av måltidsnämnden år 2023, 

REV 15-2023,
 Grundläggande granskning 2/2023, måltidsnämnden i Skellefteå år 2023 

REV-15 2023
 Missiv, revisorernas bedömningar granskning av fullmäktiges beredningar, 

REV 16-2023
 Grundläggande granskning 3/2023, Fullmäktiges beredningar år 2023, REV 

16-2023
 Missiv, Revisorernas bedömningar, grundläggande granskning av 

folkhögskolestyrelsen år 2023, REV 18-2023
 Grundläggande granskning 5/2023 av folkhögskolestyrelsen år 2023, REV 

18-2023
 Missiv, Revisorernas bedömningar - grundläggande granskning av 

patientnämnden 4/2023, REV 20-2023

61 (77)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-04-23--24

Utdragsbestyrkande

 Grundläggande granskning 4/2023, Patientnämnden år 2023, REV 20-2023
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§ 90 Interpellation nr 4-2024 från Carina Sundbom (C). Regionala 
utvecklingsnämndens beredskap inför köldsmockor
RS 185-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Carina Sundbom (C) får ställa en 
interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S) 
med lydelsen;

"Det nya året 2024 rivstartade med en köldsmocka med extremkyla, med mellan 
30 och 40 minusgrader i flera dagar. Det var fascinerande vackert men fruktansvärt 
kallt och riskfyllt.

Det kalla vädret innebar många problem med bland annat frusna ledningar och 
vattenläckor, stopp på vägar, hopfrusna fordon som inte startar, inställda bussar 
och problem för tåg- och flygtrafiken. Det uppstod även många strömavbrott och 
problem med fjärrvärme, vilket innebar att både värme och varmvattenförsörjning 
slogs ut i vissa fastigheter. Detta drabbade även Region Västerbottens 
verksamheter och bolag.

Vintern är lång och extremväder kommer att bli vanligare och vanligare. Det är 
sällan det blir så kallt och i så många dagar, men jag ställer mig frågan hur 
planering för beredskap ser ut för Regionala utvecklingsnämnden vid köldsmockor.

Till exempel måste kollektivtrafiken kunna fungera så människor kan ta sig till och 
från jobb, skola och sjukvård. Samhällsbyggnadsområden som VA, 
räddningstjänst, bredband och annan infrastruktur är andra viktiga områden som är 
utsatta vid extremkyla.

Extremkyla kan orsaka stora konsekvenser inom de områden som Regionala 
utvecklingsnämnden ansvarar över och därför behöver vara rustade för.
Mina frågor till Rickard Carstedt är därför:

1. Hur påverkades verksamheterna inom Regionala utvecklingsnämndens 
ansvarsområde av extremkylan/köldsmockan?

2. Kommer erfarenheterna från extremkylan/köldsmockan att leda till 
förändringar i Regionala utvecklingsnämndens beredskapsplanering?

3. Om så är fallet, vilka?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Den extremkyla som drabbade länet under vecka 1, 2024 påverkade regionens 
verksamheter på flera sätt. Interpellationen har ställts till respektive ordförande i 
regionens tre driftsnämnder men det är viktigt att påtala beroendet mellan 
förvaltningarna. Det ges därför ett gemensamt svar till de tre interpellationerna.

På en regionövergripande nivå, oavsett förvaltning, uppmärksammades att 
personal fick problem att ta sig till och från arbetet. Detta på grund av utebliven 
kollektivtrafik eller bilar som ej startade i kylan.
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Verksamheter inom Regionstyrelsens ansvarsområde

Region Västerbottens löpande provtransporter från hälsocentraler, sjukstugor och 
mottagningar till sjukhus påverkades på grund av inställd kollektivtrafik. Vissa 
provtransporter ersattes med budbil eller taxi, men i vissa fall ställdes de in då det 
ansågs som en risk i sig att transportera långa avstånd med den extremkyla som 
rådde för tillfället. Verksamheten Inköp och logistik, tillsammans med 
Laboratoriemedicin och representanter från vården, kommer att se över rutiner för 
provtransporter vid avvikande suboptimala förhållanden.

Under extremkylan påverkades regionens fastigheter. Framför allt handlade det om 
problem med värme och ventilation på regionens sjukhus. I ett antal byggnader 
frös värmeåtervinningen för ventilation sönder vilket innebar att ventilationen 
stängdes av eller gick med begränsad kapacitet. Konsekvensen blev låga 
inomhustemperaturer och begränsad och i vissa fall avstängd ventilation. Detta 
påverkade främst verksamheter inom Laboratoriemedicin och externa hyresgäster. 
Fastighet hade extra beredskap under denna tid.

I Umeå hade Umeå Energi i samband med extremkylan problem med kapaciteten 
för fjärrvärmen. Umeå Energi kontaktade Norrlands universitetssjukhus (NUS) för 
att stötta med nödvärmeanläggningen samt även reservkraftanläggningen då 
Umeå Energi befarade eleffektbrist. Skellefteå kraft hade problem med sin 
värmeproduktion i Lycksele och kontaktade Lycksele sjukhus som startade sin 
reservvärmepanna.

För att fokusera på rätt saker och lösa problemen snabbare kommer Fastighet 
alltid att aktivera deras så kallade bakre ledning (en typ av beredskap) vid liknande 
situationer. Översyn och förbättringar på de värme- och ventilationsproblem som 
uppstod pågår. Fastighet arbetar för förbättrad kommunikation med energibolagen.

Verksamheter inom Hälso- och sjukvårdsnämndens ansvarsområde

Akutmottagningarna vid länets tre sjukhus hade färre patienter som sökte sig till 
mottagningarna. På akutmottagningen vid NUS var antalet inläggningar i stort sett 
detsamma och när kylan avtog fick de en ökning av patienter. Några särskilda 
åtgärder, förberedelser eller förändringar är inte vidtagna.

Ambulanssjukvården Västerbotten påverkades av extremkylan. Vissa 
ambulansfordon fick ställas då de inte startade eller gick sönder på grund av 
kylan.  Det var också utmaningar med försörjning av drivmedel på vissa orter då 
drivmedelspumpar inte fungerade. Dock var det inget som drabbade patienter eller 
uppdrag. Ambulansen planerar att se över hantering av bilarna vi extremkyla för att 
förhindra driftstopp eller skada samt se över rutiner vid brist på drivmedel. Vidare 
har ambulansen infört en ny rutin avseende omlastning av patienter där de inte 
omlastar patienter vid extremväder eller extremkyla.

Inom Laboratoriemedicin försvårades och fördröjdes hantering av prover inom olika 
moment på grund av låga temperaturer i lokalerna. Det berodde på problem med 
värme och ventilation vid regionens sjukhus. Vilket i sin tur medförde att provsvar 
till patienter försenades och den diagnostiska kvalitén försämrades. Förutom 
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påverkan på patientprover riskerar instrument att skadas då reagenser och 
kemikalier inte reagerar så som avsett i instrumenten vid för låg temperatur.

I vissa lokaler blev det så kallt att labanalyser som kräver rumstemperatur inte gick 
att utföra och fick flytta till andra lokaler. Till vissa kontor köptes element in. Det är 
av stor vikt att Fastighet säkrar upp försörjning och hantering av värme och 
ventilation vid extremkyla eftersom provprocessen av tekniska skäl inte kan 
justeras med hänsyn till eventuella temperaturväxlingar.

Verksamheter inom Regionala utvecklingsnämndens ansvarsområde

Kollektivtrafiken med buss påverkades i stor omfattning. De trafikföretag som 
utförde trafik i inlandet med glesare bebyggelse ställde in sin trafik i ett tidigare 
skede, med hänvisning till att man inte kunde garantera säkerheten för egen 
personal och för resenärerna. Den mera tätortsnära trafiken upprätthölls under en 
längre tid, med mycket skador på bussarna som följd. Länstrafiken upplevde därför 
trafikstörningar även efter att kylan släppt, på grund av fordonsbrist. De dagar när 
kylan var som värst sammanföll med relativt stora ”resedagar” eftersom det var 
under slutet av julledighet.

Kollektivtrafiken med tåg påverkades genom att banorna norr om Umeå stängdes 
vecka 1 på grund av den stränga kylan då säkerheten inte kunde garanteras. Detta 
då fordonen snabbt blir utkylda om infrastrukturen inte klarar av att försörja 
fordonen med el och inställelsetiderna för bärgning är för långa utanför 
stadskärnorna. Trafikverket stängde samtidigt banorna för all trafik för att inte 
riskera att infrastrukturen gick sönder. Så även om Norrtåg velat köra så hade de 
inte kunnat.

Vidare har Norrtåg haft ett antal inställningar som främst är relaterade till två större 
problemkällor. Dels snömängden i form av torr, drivande, snö som snabbt 
ansamlas i fordonens underrede och boggi. Relaterat till detta är det avisningen 
som är den huvudsakliga flaskhalsen. Ska detta åtgärdas behöver det göras en 
avvägning mellan fler avisningsanläggningar mot kostnaderna att dessa står 
tomma större delen av året. Kopplat till problemen med ispåbyggnad har Norrtåg 
identifierat svaga punkter i underhåll av bromsenheterna. Genomgång av samtliga 
fordon har gjorts vilket gör fordonen mer robusta mot just detta 
specifika problem. Den andra problemkällan är kylan som gör hjulen sköra och 
skapar ett mycket snabbt slitage på dessa. Detta drabbar alla fordon som går i kall 
väderlek. Norrtåg har förmånen att ha en egen svarv i Umeå vilket har gjort att man 
har kunnat omhänderta fordonen i rask takt. Vid temperaturer som understiger -25 
ökar hjulskadorna och det blir köbildning till svarven och otillgänglighet på 
fordonen.

Inom Länstrafikens verksamhet ska rutiner kring hantering köldgräns diskuteras 
med deras trafikföretag. Då det handlar om trafiksäkerhet ligger beslutet hos 
trafikföretagen och det Länstrafiken kunde se var att man på samma sträckor 
gjorde olika bedömningar. Köerna på verkstäderna och brist på reservdelar har 
varit en utmaning. Det är inte Länstrafikens uppfattning att det är ekonomiskt 
försvarbart att exempelvis kräva inomhusuppställning för alla fordon eller kräva en 
utökning av antalet reservfordon. Länstrafiken har dock kommit fram till att det ska 
finnas en plan B på de mest kritiska linjerna, det vill säga en reducerad trafik som 
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gör att fordonen hinner tas om hand. Förhoppningen är att upprätthålla en viss 
trafik, även om det blir i begränsad omfattning. Om en liknande situation uppstår 
framöver kommer Länstrafiken kalla alla trafikföretag till ett gemensamt möte.

Inom Norrtågs verksamhet ska en gemensam plan för hantering mellan buss- och 
tågtrafik tas fram samt så kommer samordningsmöten att initieras i tidigt skede. En 
generell diskussion med Trafikverket, Kollektivtrafikmyndigheterna, busstrafiken 
och tågtrafiken behöver föras på sikt angående vad som ska fungera under vilka 
förutsättningar och vad respektive part kan göra för att öka resiliensen. Tågtrafiken 
kan öka reservkapacitet men om Trafikverket förbättrar snöröjning, bygger ut 
viltstängsel och utvecklar felavhjälpning så behöver regionerna inte finansiera lika 
mycket kapacitet för avisning och avhjälpande underhåll."

Sedan, Carina Sundbom (C) och Richard Carstedt (S), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 91 Interpellation nr 9-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur går 
arbetet med CEMR, den europeiska deklarationen för 
jämställdhet mellan kvinnor och män?
RS 349-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Region Västerbotten har undertecknade den europeiska deklarationen för 
jämställdhet mellan kvinnor och män CEMR (Council of European Municipalities 
and Regions) den 12 mars 2020.

Denna europeiska deklaration för jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och 
regional nivå riktar sig till Europas kommuner och regioner att ta ställning för 
principen om jämställdhet och inom sina verksamhetsområden genomföra de 
åtaganden som anges i deklarationen.

Mina frågor till regionstyrelsens ordförande är:

 Hur går arbetet med den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan 
kvinnor och män?

 Hur följs den upp och utvärderas?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat interpellationen för 
besvarande till regionrådet Jonas Karlberg (V), med särskilt ansvar för jämlikhets- 
och jämställdhetsfrågor. Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Region Västerbotten undertecknade den CEMR-deklarationen, Den europeiska 
deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå, 
2010 med undertecknande från både dåvarande Region Västerbotten och 
Västerbottens läns landsting.

Deklarationen har varit central för utvecklingen av regionens jämställdhetsarbete 
och legat till grund för de handlingsplaner, strategier och policys inom området som 
tagits fram och arbetats utifrån sedan dess. Undertecknandet har också möjliggjort 
samverkan med andra undertecknande parter som tex regionens medverkan i 
SKR-satsningen på modellregioner för jämställd ledning och styrning där regionen 
deltog 2019-2021.

Den bärande strategin i deklarationen är jämställdhetsintegrering vilket innebär att 
jämställdhetsarbetet ska integreras i hela regionens verksamhet och inte 
genomföras i projektform vid sidan av. Detta är tydliggjort i regionens styrande 
dokument tex i nuvarande regionplan där jämställdhet är en av fyra vägledande 
principer.

Regionen har levt upp till deklarationens krav på handlingsplan genom att integrera 
krav på jämställdhetsintegrering i ordinarie styrning samt genom framtagande av 
policy för jämställdhet samt en strategi för jämställdhet och jämlikhet. Uppföljning 
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av regionens jämställdhetsarbete görs inom ramen för ordinarie uppföljning vilket 
innebär att det inte finns en specifik uppföljning kopplat till området att hänvisa till.

Några områden som prioriterats inom jämställdhetsarbetet de senaste åren är:

 Samverkan med andra regionala aktörer för att bidra till en jämställd 
samhällsutveckling.
Artikel 5: Arbeta med samarbetspartners
 

 Utveckling av jämställdhetshetsintegrerade beslutsunderlag för att 
säkerställa att regionens beslut bidrar till en jämställd hälso- och sjukvård 
samt en jämställd samhällsutveckling.
Artikel 7: God förvaltning och samråd

 Utveckla regionens förmåga att genomföra och tillvarata resultat från 
jämställdhetsanalyser.
Artikel 9: Jämställdhetsanalyser

 Utbildning av hälso- och sjukvårdpersonal inom området våld i nära 
relationer för att säkerställa ett gott bemötande, stöd och behandling till 
våldsutsatta.
Artikel 22: Könsrelaterat våld

Trots det arbete som pågår finns det fortsatt stora utmaningar vad gäller 
genomförandet av jämställdhetsintegrering i hela organisationen. I rådande 
ekonomiska läge har utvecklingsarbete också en tendens att prioriteras ner till 
förmån för det som uppfattas som grunduppdrag. Detta läge ställer stora krav på 
såväl politiker som tjänstepersonsledning att stå upp för vikten av ett fortsatt 
jämställdhetsarbete till exempel genom att ställa krav på jämställdhetsintegrerade 
beslutsunderlag som identifierar sårbara grupper och möjliggör kompensatoriska 
insatser för att undvika en minskad jämställdhet och ökad ojämlikhet."

Sedan, Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V), Urban Lindström (S) och Lars 
Forsgren (SD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 92 Interpellation nr 10-2024 från Håkan Andersson (C). 
Snigelpost till kontaktcenter barn och unga
RS 457-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"När skola eller socialtjänst ska skicka remiss till kontaktcenter så har det inte 
funnits någon digital möjlighet till remittering. Därför har de tvingats skicka 
remissen med vanlig post (snigelpost). Den tar några dagar att komma fram. 
Väntetiden i vården börjar räknas från det datum som remittenten skrivit remissen. 
Därmed har 3 dagar redan gått när Kontaktcenter får remissen i brevlådan. Detta 
ger dålig statistik och stress för personalen, men än värre är att fördröjningen ger 
en försenad hjälp till barn och föräldrar.

Prator stängdes tillfälligt ner på grund av en IT-attack. Då blev det en stor medial 
uppmärksamhet. I den medias ljus gick det snabbt att jobba fram en tillfällig 
ersättare till Prator. Varför dröjer det så länge med att hitta en fungerande digital 
lösning för att hantera remisser från skola och socialtjänst? Att skapa en säker IT-
lösning för remisserna är enkelt med dagens teknik, och skapar dessutom ett 
väldigt högt värde för alla inblandade.

Mina frågor till Regionstyrelsens ordförande är därför:

1. När kan snigelposten ersättas med en säker IT-lösning?
2. Varför tar det så lång tid att utföra en enkel uppgift med stort värde?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Säker digital kommunikation är en tvingande tjänst som en del av Sveriges 
nationella digitala infrastruktur. Myndigheten för digital förvaltning, Digg, kommer 
att ta över drift och förvaltning av Säker digital kommunikation (SDK) från Inera den 
1 april 2024.

Region Västerbotten valde att göra den tekniska anslutningen till tjänsten för Säker 
digital kommunikation före övertagandet av myndigheten Digg. Digg behöver efter 
övertagandet av Säker digital kommunikation själva etablera och säkerställa sina 
förutsättningar och rutiner för anslutningsprocess innan nya anslutningar kan ske.

Flera kommuner i länet jobbar med frågan, när de kommer kunna ansluta sig 
kommer bero på när Digg har sin anslutningsprocess klar, samt när respektive 
kommun gjort nödvändiga förberedelser.

Aktuell status för kommunerna i regionen är:

 Följande är anslutna till produktionsmiljön: Region Västerbotten, Region 
Jämtland/ Härjedalen

 Beställt tjänsten, ansluten till testmiljö: Skellefteå kommun
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 Bedriver förberedande arbete: Bjurholm, Malå, Lycksele, Nordmaling, 
Norsjö, Storuman, Sorsele, Robertsfors, Umeå, Vilhelmina, Vindeln, 
Vännäs kommuner

 Ej påbörjat/ingen uppgift: Dorotea"

Sedan, Håkan Andersson (C) och Peter Olofsson (C) yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 93 Val av justerare samt tid för justering

Sammanfattning

Jörgen Forsgren (L) behöver lämna sammanträdet och ytterligare en justerare 
behöver därmed utses för paragraferna 92 och framåt.

Beslut

Maria Lundqvist Brömster (L) väljs till justerare istället för Jörgen Forsgren (L) från 
§ 92 och framåt.
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§ 94 Interpellation nr 11-2024 från Håkan Andersson (C). 
Primärvårdens ekonomi
RS 507-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Region Västerbottens primärvård i egen regi uppvisar 2023 ett underskott på 210 
miljoner. Det kan bero på att den egen drivna primärvården ger mer vård än vad 
som beställts i Hälsovalet. Det ser tyvärr ut som det snarare är tvärtom, det vill 
säga att leveransen inte till fullo uppfyller Hälsovalet. Det kan också bero på att den 
egen drivna primärvården har effektivitetsbrister, vilket är uppenbart. Det kan även 
bero på att ersättningsnivåerna i Hälsovalet är för låga.

Mina frågor till Hälso- och Sjukvårdsnämndens ordförande är därför:

1. Levererar primärvården i egen regi vård utöver Hälsovalet?
2. Täcker ersättningsnivåerna i Hälsovalet kostnaderna för den beställda 

vården?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Det har inte genomförts någon större översyn av ersättningsmodellen sedan 
starten av hälsovalet. Uppdrag och ersättningsmodell för primärvården bör stödja 
omställningen till en nära personcentrerad vård där primärvården ska utgöra navet 
inom hälso- och sjukvården. Kopplad till rimliga ersättningsnivåer inom Hälsovalet 
så behöver dock även fortsättningsvis primärvårdens uppdrag tydliggöras vilket en 
nylig genomlysning på regionfullmäktiges uppdrag (2023) har visat.

Det finns exempel på att primärvården genomför insatser som går utöver 
hälsovalet. Det behöver dock inte innebära att dessa insatser görs på fel vårdnivå 
utifrån förändringen mot Nära Vård, utan faktiskt hör hemma på primärvårdsnivån 
men där nödvändiga förändringar av ersättningsnivåer möjligen inte har följt med i 
förändringen av uppdraget. Vissa insatser som ges utöver hälsovalet har beskrivits 
och tillhandahålls som tilläggsuppdrag med särskild ersättning och är inte 
konkurrensutsatta. Översyn av vissa tilläggsuppdrag pågår för att på bättre sätt 
definiera behov, resurssätta och finansiera dessa tilläggsuppdrag.

En stor del av det underskott som finns i primärvården går att härröra till dyra 
personalkostnader för inhyrd personal som i genomsnitt kostar 2,5 gång den egna 
personalen. Av 210 mkr utgör dessa kostnader 149 mkr.

Svaret på frågan om ersättningsnivåerna täcker kostnaderna för den vård som 
beställs är inte så enkel då många faktorer kan spela in i en komplex verksamhet 
som hälso- och sjukvård.

Ersättningen för den konkurrensutsatta delen i regionens primärvård är densamma 
för regionens egna hälsocentraler och de fem privata utförarna som finns kopplade 
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till hälsovalet. Bland de privata finns den hälsocentral som näst efter Ålidhems HC 
har flest listade patienter, Dragonens HC som drivs av Capio. Att totalt 20 % av 
antalet listade patienter väljer att lista sig hos en privat vårdgivare är ett faktum 
som vid en snabb analys säger att det nog är möjligt att bedriva verksamheten 
inom ramarna för den ersättning som regionen erbjuder. Det är svårt att tro att de 
privata aktörerna skulle finnas kvar om de hade samma underskott som regionens 
egna hälsocentraler.

Som region har man alltid det yttersta ansvaret att säkerställa att invånarna kan få 
den vård de är i behov av. Detta har fastslagits efter att ha prövats i domstol. Det är 
därmed inte jämförbart mellan privata aktörer och regionens egna drivna 
hälsocentraler.

Avslutningsvis så finns det ett uppdrag från regionfullmäktige att se över 
primärvårdens uppdrag och beställning."

Sedan, Håkan Andersson (C), Peter Olofsson (S), Ulf Wahllöf (M) och Kjell 
Bäckman (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 95 Interpellation nr 12-2024 från Ulf Wahllöf (M), Hur går arbetet 
med Kloka Kliniska Val – för en förbättrad hälsa och sjukvård 
med patientens, personalens och ekonomins bästa framför 
ögonen?
RS 563-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Ulf Wahllöf (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Sammanfattningsvis handlar kloka kliniska val om följande:

 Att sluta med lågvärdevård
 Att styra hälso- och sjukvården mot långsiktig hållbarhet med minskat 

resursslöseri och ökad kvalitet
 Att öka kvaliteten på vården genom att säkerställa att tiden som patienten 

och vårdpersonalen har tillsammans används på bästa sätt
 Initiativen till förändring bör komma från professionen
 Stöd av sjukvårdens politiska och administrativa ledning är oundgängligt
 Integreras tidigt i grundutbildningar
 Realisera varsamt med hänsyn tagen till vårdpersonalens tid

Hälso- och sjukvården förändras ständigt. Genom forskning och ny kunskap 
utvecklas oupphörligt nya behandlingsmetoder och läkemedel som kan förebygga 
och bota sjukdomar som tidigare innebar en dödsdom. Samtidigt visar 
undersökningar enligt OECD att 20–30 procent av vårdens kostnader används till 
vård som saknar nytta, s.k. lågvärdevård, som enligt vetenskaplig evidens är sådan 
vård som inte har någon effekt, har sämre effekt än annan åtgärd eller är skadliga. 
Det kan handla om tester, undersökningar eller behandlingar som inte är av värde 
för patienterna och/eller som kan äventyra patientsäkerheten och medföra skada. 
Detta, tillsammans med en alltmer efterfrågestyrd hälso- och sjukvård, gör att de 
med störst vårdbehov riskerar att trängas undan av dem med mindre vårdbehov.

Behovet av att styra hälso- och sjukvården mot långsiktig hållbarhet med minskat 
resursslöseri och ökad kvalitet är överhängande. Kloka kliniska val kan vara ett 
verktyg för detta.

Kloka kliniska val handlar i korthet om att medicinskt etiskt, strukturerat och 
kontinuerligt identifiera och avveckla åtgärder som inte gör nytta. Nationella och 
internationella erfarenheter visar att man med sådana insatser kan minska utvald 
lågvärdevård med så mycket som 30–40 procent.

Regionerna har ett gemensamt system för kunskapsstyrning som anger vilken vård 
som bör ges. Vidare finns i regionen ett stort antal olika kliniska riktlinjer om hur 
olika sjukdomstillstånd ska handläggas. I dessa program och riktlinjer behöver man 
tydligare lyfta fram även vad som inte ska göras, vilket är en stor brist i dagsläget.
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Vårdpersonalens tid är en ändlig resurs som behöver prioriteras varsamt. Därför 
behöver införande av nya riktlinjer och program beakta att, hänsyn tas till deras 
kliniska rimlighet samt prioritet gentemot andra riktlinjer. Syftet är att öka kvaliteten 
på vården genom att säkerställa att tiden som patienten och vårdpersonalen har 
tillsammans används på bästa sätt.

För stabilt och långsiktigt genomförande krävs stöd, inklusive ekonomiska och 
personella resurser, från sjuk-vårdens politiska och administrativa ledning.

Slutligen, om tankarna kring kloka kliniska val ska få fäste i regionen, så måste de 
redan tidigt, från start, införas och integreras i alla grundutbildningarna.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S):

1. Hur går arbetet med kloka kliniska val?
2. Vilken prioritet åsätts uppgiften?
3. Tycker du att det är viktigt att detta arbete prioriteras?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Arbetet gällande kloka kliniska val är i högsta grad aktuellt. Kloka Kliniska Val (eng 
Choosing Wisely) handlar om att tillsammans med patienten lista åtgärder i vården 
med avsaknad av patientnytta för ökad kvalitet och patientsäkerhet, med annat 
uttryck kallat lågvärdevård.

En specialitetsöverskridande grupp har av Svenska Läkarsällskapet haft i uppdrag 
att utreda förutsättningarna för att införa en Choosing wisely-inspirerad kampanj i 
Sverige. Arbetsgruppen har genom litteraturstudier och intervjuer med 
specialistföreningar, myndigheter och forskare sonderat möjligheterna att införa en 
kampanj inspirerad av Choosing wisely i Sverige. Även om det är för tidigt att dra 
definitiva slutsatser är bedömningen att utmönstring av lågvärdevård är möjlig även 
i vårt land och att det finns ett stort intresse för kampanjen.
Detta arbete följs av professionen i Region Västerbotten där framför allt en grupp 
specialister i Skellefteå har initierat ett lokalt och regionalt arbete för att göra 
begreppet Kloka kliniska val känt. En av principerna för Chosing wisely är just att 
arbetet ska ledas av professionen.

Enligt Läkarsällskapets rapport beräknas upp till 20 % av resurserna avsatta för 
sjukvård gå till spillo. Det sker genom användning av tester, undersökningar och 
behandlingar som inte är av värde för patienterna, så kallad lågvärdevård. 
Samtidigt pågår en ständig utveckling, med nya metoder för diagnostik och 
behandling, varav en del är kostnadseffektiva, men inte når alla som skulle kunna 
ha nytta av dem. Behovet av att styra hälso- och sjukvården mot långsiktig 
hållbarhet med minskat resursslöseri och ökad kvalitet är en självklar 
angelägenhet.

Införandet av ett system för kloka kliniska val är nationellt påbörjad. Några 
regioner, bland annat Skåne har redan börjat arbeta efter principerna. I Region 
Västerbotten har regionfullmäktige gett hälso- och sjukvårdsnämnden ett riktat 
uppdrag att under 2024 ”Arbeta systematiskt utifrån ett etiskt perspektiv med 
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prioriteringar för minskad vårdkonsumtion”. Hälso-och sjukvårdsnämnden har 
delegerat genomförandet till hälso- och sjukvårdsdirektör. Uppdraget skall 
genomföras under 2024 och rapporteras kontinuerligt i hälso- och 
sjukvårdsnämnden och skall slutrapporteras till regionfullmäktige i årsrapport för 
2024. Prioriteten är därmed hög."

Sedan, Ulf Wahllöf (M) och Anna-Lena Danielsson (S), Kjell Bäckman (V) och 
Betty-Ann Nilsson (KD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 96 Interpellation nr 13-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför 
finansiera hijab?
RS 646-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 55-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Inköpsavdelningen har på eget bevåg beslutat att ta in hijab(slöja) i textilias-
sortementet. S, V och MP brukar tala gott om feminism och jämställdhet, hur viktigt 
det är att bekämpa orättvisor och att kvinnor ska behandlas på samma sätt som 
män. Därför hoppas vi att majoriteten är emot att kvinnor ska behöva skyla sig på 
grund av religiösa kyskhetsnormer inom Region Västerbotten, och därmed stoppar 
inköp av slöja. Det är ett religiöst plagg som står för hedersförtryck; en de facto 
patriarkal symbol som innebär att kvinnor ska underordna sig män genom att skyla 
sin hud för att män inte ska bli sexuellt upphetsade. Slöjan är inget annat än islams 
kolonisering av kvinnan.

Därtill finns också ett ekonomiskt perspektiv. Regionen befinner sig i ett tufft läge. 
Ekonomiskt, likväl som med klara bekymmer att nå vårdgarantin. Vårdpersonalen 
får inte tillräckliga resurser.

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson:

 Anser du att det är lämpligt att ta in religiösa kyskhetsplagg?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Sveriges befolkning och regionens anställda är inte en homogen grupp. Vi för inte 
statistik över t ex religiös bekännelse bland Region Västerbottens anställda, men 
det är väl känt att vård- och omsorgspersonal är en heterogen grupp med olika 
bakgrund och övertygelser. Något som kan illustreras av att var tredje läkare och 
nästan vartannat vårdbiträde i Sverige är utrikesfödd. En förutsättning för att 
vårdens organisation ska kunna klara sitt uppdrag är att den respekterar såväl 
patienters som anställdas behov och förutsättningar. För Region Västerbotten 
innebär det bland annat att vara en öppen och välkomnande arbetsgivare och 
erbjuda en god arbetsmiljö. I det ingår att tillhandahålla funktionella arbetskläder 
utifrån de behov som finns.

Därför är det helt rimligt att tillhandahålla hijab till de anställda som väljer att bära 
hijab, istället för att arbeta i privata kläder. Vi ser inget annat än att 
inköpsavdelningen gjort rätt i att upphandla hijab och att det beslutet låg inom 
deras uppdrag."

Sedan, Petter Nilsson (SD), Jonas Karlberg (V), Anton Bergström Nord (M), 
Mariam Salem (MP), Håkan Andersson (C), Maria Lundqvist Brömster (L) 
och Youssef Chninou (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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